
PROTOKÓŁ Nr    /13 

z posiedzenia połączonych Komisji Rady Gminy Wiżajny 

z dnia 25 października 2013 roku 

 
25 października  2013 roku odbyło się wspólne posiedzenie Komisji Rady Gminy 

Wiżajny w budynku Urzędu Gminy w Wiżajnach. 

Posiedzeniu przewodniczył wybrany jednogłośnie Przewodniczący Rady Gminy  

Pan Walenty Wałejko. 

W posiedzeniu udział wzięli: 

1. Pan Andrzej Jacek Hołdyński – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej 

2. Pan Grzegorz Rutkowski  – Członek Komisji Rewizyjnej 

3. Pan Jan Dariusz Rudziewicz  – Członek Komisji Rewizyjnej  

Lista obecności w załączeniu (załącznik Nr 1).                                                 

1. Pan Sławomir Przekop  – Członek Komisji Budżetu i Finansów 

2. Pan Tomasz Zamojski  – Członek Komisji Budżetu i Finansów 

3. Pan Walenty Wałejko   – Członek Komisji Budżetu i Finansów 

Nieobecna: Pani Teresa Kuźma i Pani Elżbieta Dembowska 

Lista obecności w załączeniu (załącznik Nr 2).  

1. Pan Piotr Paweł Oszkinis  – Przewodniczący Komisji Infrastruktury 

2. Pan Tadeusz Piotr Łanczkowski – Z-ca przewodniczącego Komisji Infrastruktury 

3. Pan Bogdan Duś   – Członek Komisji Infrastruktury 

4. Pan Jarosław Mikielski  – Członek Komisji Infrastruktury 

5. Pan Sławomir Szymon Banialis – Członek Komisji Infrastruktury 

Nieobecni: Pan Kazimierz Bacewicz  

Lista obecności w załączeniu (załącznik nr 3). 

1. Pani Jadwiga Markowska  – Sekretarz Gminy  

2. Pani Teresa Klejmont   – Skarbnik Gminy 

3. Pan Krystyna Lutkiewicz  – Inspektor w Urzędzie Gminy 

4. Pani Joanna Sosnowska  – Referent w Urzędzie Gminy 

5. Pan Daniel Sieraniewicz   – Referent w Urzędzie Gminy 

Lista obecności w załączeniu (załącznik Nr 4). 

 

Przewodniczący posiedzenia Pan Walenty Wałejko otworzył obrady, godzina 9
30 

i powitał 

wszystkich zebranych. 

 

Do p-ktu 2 

  

 Przewodniczący posiedzenia Pan Walenty Wałejko odczytał proponowany porządek 

posiedzenia:    

1. Otwarcie. 

2. Przyjęcie porządku obrad.  

3. Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia. 

4. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2013 r. 

5. Ustalenie stawki podatku rolnego i zaopiniowanie projektu uchwały tej sprawie. 

6. Ustalenie wysokości stawek podatku od nieruchomości i zaopiniowanie 

projektu uchwały w tej sprawie. 

7. Ustalenie stawki podatku leśnego. 

8. Sprawa opłaty targowej, miejscowej i od posiadania psów. 

9. Ustalenie podatku od środków transportowych i zaopiniowanie projektu 

uchwały w tej sprawie.  
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10. Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych w roku szkolnym 2012/2013 

złożona przez Szkołę Podstawową Wiżajnach oraz Publiczne Gimnazjum  

w Wiżajnach. 

11. Sprawy bieżące. 

12. Wolne wnioski.  

13. Zakończenie posiedzenia. 

 

 Przewodniczący posiedzenia zapytał, czy są uwagi do proponowanego porządku 

obrad. Następnie zapytał o to, kto jest za przyjęciem przedstawionego porządku obrad.  

Za oddano 11 głosów, głosów przeciw i wstrzymujących się nie było. Przewodniczący 

stwierdził, że porządek został przyjęty.  

 

Do p-ktu 3  

 

 Przewodniczący posiedzenia Pan Walenty Wałejko odczytał punkt:  

Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia.  

Za przyjęciem protokołu z ostatniego posiedzenia Komisji Rewizyjnej głosowało  

3 członków komisji (jednogłośnie), głosów przeciw i wstrzymujących się nie było. 

Za przyjęciem protokołu z posiedzenia Komisji Infrastruktury głosowało 5 członków 

komisji (jednogłośnie), głosów przeciw i wstrzymujących się nie było. 

 Za przyjęciem protokołu z posiedzenia Komisji Budżetu i Finansów głosowało  

3 członków komisji (jednogłośnie), głosów przeciw i wstrzymujących się nie było.  

 Przewodniczący posiedzenia stwierdził, że protokoły zostały przyjęte. 

 

Do p-ktu 4 

  

 Przewodniczący posiedzenia Pan Walenty Wałejko odczytał treść punktu:  

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2013 r. 

 Skarbnik Gminy Pani Teresa Klejmont powiedziała, że zmiany w budżecie 

przedstawiają się następująco: 

Zmiany w planie dochodów budżetu gminy: 

1. Zwiększono dochody z tytułu wpłat za przyłącza wodociągowe - 223,00 zł. 

2. Zwiększono dochody z tytułu odsetek od wpłat za wodę, wpływy odprowadzanie ścieków 

oraz nieterminowych wpłat podatków i opłat lokalnych - 11 739,00 zł. 

3. Zwiększono dochody z tytułu otrzymanej nagrody w kwocie - 3 000,00 zł, za zajęcie  

II miejsca w konkursie „Przyjazna wieś 2013”. 

4. Zwiększa się plan dochodów w kwocie - 2 000,00 zł – dotacja celowa na wydatki OSP. 

5. Zwiększono plan dochodów z tytułu dotacji na realizację projektu pn. „Indywidualizacja 

drogą do sukcesu”  w 2014 roku - 9 900,00 zł. 

6. Zwiększono dochody z tytułu wpłat za świadczone usługi opiekuńcze - 694,00 zł. 

7. Zwiększono dochody z najmu i dzierżawy mienia gminnego / wynajm pomieszczeń  

w Świetlicy Gminnej/ - 1 776,00 zł. 

Zmiany w planie wydatków budżetu gminy: 

1. Zwiększono wydatki na realizację projektu ze środków unijnych w Szkole Podstawowej  

w Wiżajnach w klasach I – III  pn. „Indywidualizacja drogą do sukcesu”  w kwocie -  

9 900,00 zł. 

2. Zwiększono wydatki na utrzymanie OSP w kwocie - 3 634,- zł.  

3. Zwiększono wydatki na wynagrodzenie w zakresie dowożenia uczniów do szkół  

w wysokości - 4 818,- zł.  

4. Zwiększono wydatki na wynagrodzenie w gminnym ośrodku pomocy społecznej  

w wysokości - 1 980,- zł.  
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5. Zwiększono dotację na wydatki Świetlicy Gminnej w Wiżajnach w kwocie - 9 000,- zł. 

6. Przeniesiono wydatki pomiędzy działami na wypłaty stypendium uczniom i z tym związane 

prowizje bankowe - 1 000,- zł. 

7. Przeniesiono wydatki pomiędzy działami związane z projektem pn. ”Plac zabaw miejscem 

zabawy i rekreacji w Wiżajnach” - 33 062,- zł. 

8. Przeniesiono wydatki majątkowe pomiędzy paragrafami na realizację projektu w ramach 

Programu Współpracy Transgranicznej Litwa-Polska na sporządzenie dokumentacji 

technicznej projektowo-kosztorysowej na modernizację drogi gminnej w miejscowości Bolcie 

oraz wynagrodzenie koordynatora projektu - 4 863,- zł.  

 Skarbnik dodała, że być może będą jeszcze przesunięcia między rozdziałami,  

ale o tym poinformuje przed sesja lub na sesji. 

 Przewodniczący posiedzenia Pan Walenty Wałejko odczytał projekt uchwały,  

a następnie zapytał członków Komisji o to, kto jest za pozytywnym zaopiniowaniem projektu 

uchwały. Za pozytywną opinią projektu oddano 11 głosów, głosów przeciw i wstrzymujących 

się nie było. 

 Projekt uchwały w załączeniu (załącznik Nr 5). 

 

Do p-ktu 5 

  

 Przewodniczący posiedzenia Pan Walenty Wałejko odczytał treść punktu:  

Ustalenie stawki podatku rolnego i zaopiniowanie projektu uchwały tej sprawie. 

 Inspektor w Urzędzie Gminy Pani Krystyna Lutkiewicz powiedziała, że w poprzednim 

roku maksymalna stawka wynosiła 75.86 za 1 q i to dawało 189. 65 zł z hektara. Dodała,  

że radni ustalili stawkę w wysokości 50 zł z 1 q, co wynosiło 125 zł z hektara. Powiedziała,  

że w tym roku maksymalna stawka może wynieść 69,28, co daje kwotę 173,20 zł z jednego 

hektara. 

 Wójt Gminy Pan Stanisław Jacek Pietrukiewicz powiedział, że w poprzednim roku  

w naszej gminie stawka była najniższa, a koszty cały czas rosną. Dodał, że jeżeli obniży się 

podatek, to w kolejnych latach subwencja będzie również obniżona, a już teraz spięcie 

budżetu jest ciężkie. Dodał, że rozmawiał już z Dyrektorami Szkół i ich budżety również 

zostały okrojone.  

 Przewodniczący posiedzenia Pan Walenty Wałejko powiedział, że maksymalnie 

można wziąć 69,28 zł, ale gdyby obniżyć stawkę do 55 to w porównaniu do roku 

poprzedniego dałoby to 30 tys. zł więcej do budżetu. 

 Sekretarz Gminy Pani Jadwiga Markowska powiedziała, że cały czas mowa  

o obniżeniu stawki. 

 Przewodniczący posiedzenia Pan Walenty Wałejko powiedział, że subwencja  

już została zmniejszona o 200 tys. zł, bo podatek był obniżony w latach poprzednich. 

 Wójt Gminy Pan Stanisław Jacek Pietrukiewicz powiedział, że jeżeli nie teraz,  

to w przyszłym roku też się nie podniesie tych podatków. 

 Radny Pan Piotr Oszkinis zapytał, czy są zaległości z płaceniem podatku. 

 Inspektor w Urzędzie Gminy Pani Krystyna Lutkiewicz powiedziała, że są. 

 Przewodniczący posiedzenia Pan Walenty Wałejko powiedział, że jeżeli obniży się  

do 55 zł to będzie to 12,50 za 1 ha przeliczeniowy więcej. 

 Skarbnik Gminy Pani Teresa Klejmont powiedziała, że zaległości z tytułu 

niezapłaconych podatków wynoszą ok. 48 tys. zł. 

 Wójt Gminy Pan Stanisław Jacek Pietrukiewicz powiedział, że trzeba szukać 

oszczędności, np. na ogrzewaniu hali sportowej i szkół. Dodał, że dobro gminy  

jest najważniejsze i nie ma co patrzeć na skutki polityczne tej decyzji i może warto 

zastanowić się na podniesieniem stawki do 55 zł.  
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 Skarbnik Gminy Pani Teresa Klejmont powiedziała, że sytuacja finansowa gminy 

poprawi się z chwilą spłaty zadłużenia. 

 Przewodniczący posiedzenia Pan Walenty Wałejko odczytał zapytał członków 

Komisji o to, kto jest za tym, że obniżyć stawkę do 55 zł i pozytywnie zaopiniować projekt 

uchwały w tej sprawie. Za oddano 8 głosów, przeciw oddano 2 głosy, jedna osoba wstrzymała 

się od głosu. 

 

Do p-ktu 6 

 

 Przewodniczący posiedzenia Pan Walenty Wałejko odczytał treść punktu:  

Ustalenie wysokości stawek podatku od nieruchomości i zaopiniowanie projektu uchwały  

w tej sprawie. 

 Zaproponowane przez członków Komisji stawki w załączeniu (załącznik Nr 6). 

 Przewodniczący posiedzenia Pan Walenty Wałejko zapytał członków Komisji o to, 

kto jest za przyjęciem proponowanych stawek i pozytywnym zaopiniowaniem projektu 

uchwały.  Za przyjęciem stawek i pozytywną opinią projektu uchwały oddano 11 głosów, 

głosów przeciw i wstrzymujących się nie było. 

  

Przewodniczący ogłosił 10 min. przerwy - 11
10

. 

Po przerwie - 11
20

. 

 

Do p-ktu 7 

  

 Przewodniczący posiedzenia Pan Walenty Wałejko odczytał treść punktu: Ustalenie 

stawki podatku leśnego. 

 Członkowie Komisji ustalili, że stawka podatku leśnego nie będzie zmieniana  

w stosunku do ogłoszonej w komunikacie Głównego Urzędu Statystycznego. 

 Zaproponowane stawki podatku leśnego w załączeniu (załącznik Nr 7). 

 Przewodniczący posiedzenia Pan Walenty Wałejko zapytał członków Komisji o to, 

kto jest za przyjęciem proponowanych stawek i pozytywnym zaopiniowaniem projektu 

uchwały w tej sprawie. Za przyjęciem stawek i pozytywną opinią projektu uchwały oddano 

11 głosów, głosów przeciw i wstrzymujących się nie było. 

 

Do p-ktu 8 
  

Przewodniczący posiedzenia Pan Walenty Wałejko odczytał treść punktu: Sprawa 

opłaty targowej, miejscowej i od posiadania psów. 

 Przewodniczący posiedzenia zapytał członków Komisji o to, kto jest za 

pozostawieniem opłaty miejscowej na obowiązującym poziomie pozytywnym 

zaopiniowaniem projektu uchwały. Za pozostawienie opłaty na tym samych poziomie  

i pozytywną opinią projektu uchwały oddano 11 głosów, głosów przeciw i wstrzymujących 

się nie było.  

 Przewodniczący posiedzenia zapytał członków Komisji o to, kto jest za ustaleniem 

opłaty od posiadania psów w kwocie 10 zł. Za ustanowieniem opłaty i pozytywną opinią 

projektu uchwały oddano 11 głosów, głosów przeciw i wstrzymujących się nie było.  

 

Do p-ktu 9 

  

Przewodniczący posiedzenia Pan Walenty Wałejko odczytał treść punktu: Ustalenie 

podatku od środków transportowych i zaopiniowanie projektu uchwały w tej sprawie.  

Zaproponowane stawki od środków transportowych w załączeniu (załącznik Nr 9). 



5 

 

Przewodniczący posiedzenia Pan Walenty Wałejko zapytał członków Komisji o to, 

kto jest za przyjęciem proponowanych stawek i pozytywnym zaopiniowaniem projektu 

uchwały w tej sprawie. Za przyjęciem proponowanych stawek i pozytywną opinią projektu 

uchwały oddano 11 głosów, głosów przeciw i wstrzymujący się nie było. 

 

Do p-ktu 10 

  

 Przewodniczący posiedzenia Pan Walenty Wałejko odczytał treść punktu: 

Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych w roku szkolnym 2012/2013 złożona  

przez Szkołę Podstawową Wiżajnach oraz Publiczne Gimnazjum w Wiżajnach. 

Przewodniczący posiedzenia Pan Walenty Wałejko odczytał informację złożoną  

przez Dyrektorów Szkół (załączniki Nr 10 i 11). 

 

Do p-ktu 11 

  

Przewodniczący posiedzenia Pan Walenty Wałejko odczytał treść punktu: Sprawy 

bieżące. 

Przewodniczący Rady powiedział, że oświadczenia majątkowe wszystkich radnych 

wpłynęły w terminie i po dokonaniu wstępnej analizy zostały przesłane do Urzędu 

Skarbowego. Dodał, że nie znalazł w nich żadnych uchybień, a analizy Urzędu Skarbowego 

jeszcze nie otrzymał.  Wójt Gminy Pan Stanisław Jacek Pietrukiewicz powiedział, że również 

oświadczenia majątkowe pracowników zobligowanych do ich złożenia wpłynęły w terminie  

i on również dokonując analizy nie znalazł żadnych uchybień. Wójt Gminy powiedział,  

że  w sprawie ogrzewania, to jest wycena i wymiana palnika to koszt ok. 28 tys. zł i do tego 

trzeba doliczyć jeszcze wykonanie kosza ok. 4 tys. zł i robociznę ok. 2 tys. zł. Dodał,  

że oszczędność związana z ogrzewaniem wynosiłaby ok. 55 tys. zł. Wójt dodał, że sprawa 

wymiany znaków na terenie całej gminy wygląda tak, że koszt znaku to ok. 195 zł netto. 

Powiedział również, że udało się wypracować jakieś oszczędności w dziale oświata i budżet 

szkół został zmniejszony, ale to było konieczne. 

Wójt Gminy Pan Stanisław Jacek Pietrukiewicz powiedział, że prowadzi rozmowy 

związane z przystąpieniem do Lokalnej Grupy Działania, gdyż wchodzą zmiany i taka grupa 

musi liczyć do 150 tys. mieszkańców. Dodał, że teraz jest 16 mln zł do rozdysponowania  

i gmina ma już złożony wniosek o dofinansowanie wymiany chodników w Wiżajnach. 

 

Do p-ktu 12 

  

Przewodniczący posiedzenia Pan Walenty Wałejko odczytał treść punktu:  

Wolne wnioski.  

 Wolnych wniosków nie zgłoszono. 

 

Do p-ktu 13 

 

Przewodniczący posiedzenia Pan Walenty Wałejko odczytał treść punktu: 

Zakończenie posiedzenia. 

Przewodniczący posiedzenia podziękował wszystkim za udział w posiedzeniu  

i zamknął obrady połączonych Komisji Rady Gminy Wiżajny. 

Godzina 12
10

. 

Protokołował: 

D. Sieraniewicz 

Przewodniczący posiedzenia 

/-/ Walenty Wałejko 


